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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 7/2009

konaného dne 19. 11. 2009

Přítomni:
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 6. Ladislav Nováček
2. Ladislav Nechvátal 7. Kamil Vejvoda
3. Pavla Kučerová 8. Jiří Vondráček (předseda)
4. Josef Brůna 9. Jiří Bína (tajemník)
5. Jiří Hormandl

Nepřítomni (omluveni):
1. Ladislava Kratochvílová 3. Jaromír Brychta
2. Vítězslav Schrek

Hosté:
1. Ladislav Bárta (Kolpingovo dílo ČR, zástupce KOUS)

2. Věra Švarcová (OSV)

3. Erika Fojtlová (OSV)

Program:
1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;
2. Návrh aktualizace střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb;
3. Návrh koncepce zajištění a financování domácí hospicové péče;
4. Informace z jednání zastupitelstva kraje;
5. Diskuze, různé;
6. Závěr.

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
Přednesl návrh programu a navrhl zařadit za bod č. 4 nový bod s názvem „Informace o 
zálohovém financování“. Takto upravený program jednání byl 8 hlasy schválen. K zápisu 
z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky.
Jiří Bína podal vysvětlující informaci o konání akce Koláč pro domácí hospicovou péči, které se 
účastnila členka komise Ladislava Kratochvílová (informace bude přiložena k zápisu).

2. Návrh aktualizace střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.

Jiří Bína uvedl, že přílohou tohoto materiálu je také seznam s přehledem poskytovatelů 
sociálních služeb v kraji Vysočina. U tohoto dokumentu se vede diskuse nad vhodnou 
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strukturou, protože rozdělení podle cílových skupin uživatelů by vedlo k opakování některých 
poskytovatelů v seznamu. Jsou možné 2 varianty:

1. varianta: vytvoření oficiálního přehledu služeb pro jednotlivé cílové skupiny, ve kterém se 
budou služby opakovat;

2. varianta: vytvoření oficiálního přehledu služeb, ve kterém bude každá služba figurovat 
pouze jednou, ale v pracovních skupinách bude nutné jednat o seznamech služeb pro 
danou cílovou skupinu.

Přehled by měl tvořit základ pro dotační řízení a měl by ukázat, co chce kraj Vysočina v oblasti 
sociálních služeb financovat.
V současné době jsou známy cíle a opatření z jednotlivých pracovních skupin, kromě 
poskytovatelů služeb hospicového typu. Z obsahu vyplývá potřeba zadání dobré analýzy, aby se 
mohlo pokračovat na dalším rozvoji. Existují dvě možnosti – buď bude zadána analýza, která 
bude jednoduchá a výstupy budou získány zjednodušenou metodou, nebo by mohla být 
financována z prostředků Evropské unie. Analýza by byla rozsáhlá, ale časově náročnější. 
Možná je také kombinace obou těchto variant.
Jiří Vondráček doplnil, že materiál by měl plnit především informativní funkci pro občany a dále 
pro potřeby financování. Zdůraznil, že je potřebné provést analýzu, která zmapuje využití a 
potřebnost sociálních služeb na území kraje. Nelze vycházet pouze z doporučení pracovních 
skupin složených z poskytovatelů. Důležité jsou kvalitní výstupy, které povedou k efektivitě. Jiří 
Bína uvedl, že odbor sociálních věcí s takovou analýzou počítá a nyní se jedná o krátkodobou 
aktualizaci.

Usnesení 033/07/2009/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
stav prací na aktualizaci střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb a
doporučuje 
radě kraje uložit odboru sociálních věcí zpracování podkladů pro zadání analýzy sociálních 
služeb.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

3. Návrh koncepce zajištění a financování domácí hospicové péče
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.

Jiří Bína sdělil, že odbor sociálních věcí zpracoval pracovní verzi koncepce zabezpečení 
a financování domácí hospicové péče v kraji Vysočina pro rok 2010. Je potřeba navázat 
rozsáhlejší spolupráci v oblasti zdravotnictví. V tomto směru byla zahájena jednání a odbor 
zdravotnictví zahájil komunikaci s krajskými nemocnicemi.
Byly zpracovány varianty dalšího postupu, které Jiří Bína okomentoval. Pohovořil také o objemu 
finančních prostředků na domácí hospicovou péči v roce 2010.
Věra Švarcová předala informace získané z jednotlivých nemocnic, které se týkají jejich postoje 
k hospicové péči:

- Nemocnice Havlíčkův Brod – aktivně podporuje zřízení hospicových lůžek;
- Nemocnice Jihlava – hospicová lůžka zatím nemá, počítá se zřízením a navrhuje 15ti 

lůžkovou stanici v rámci LDN;
- Nemocnice Nové Město na Moravě – disponuje rodinným pokojem, navrhují zřízení ještě 

jednoho lůžka;
- Nemocnice Pelhřimov – od 6. 8. 2008 mají jeden pokoj, v současné době nemají potřebu 

zřizovat další pokoj;
- Nemocnice Třebíč – nemají žádný pokoj, doporučují zřízení pokoje v rámci LDN.

Tento materiál bude předložen radě kraje pro informaci a do konce roku musí být schválena 
varianta pro zajištění a financování hospicové péče na rok 2010.
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Následně proběhla rozsáhlá diskuse, ze které vyplynula následující usnesení:

Usnesení 034/07/2009/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
předloženou koncepci zajištění hospicové péče a zpracovanou finanční analýzu ekonomické 
náročnosti.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

Usnesení 035/07/2009/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje

- navýšit přidělenou částku oproti roku 2009 na částku 9 mil. Kč pro rok 2010 
s požadavkem na finanční spoluúčast poskytovatelů dle stanovených kritérií;

- vyjasnit a dohodnout finanční toky pro rok 2010 a další se zdravotními pojišťovnami 
a MPSV;

- postupovat při zabezpečení hospicové péče dle varianty 2 včetně podvarianty pro postup 
při poskytnutí financí.

Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Informace z jednání zastupitelstva kraje
Členové komise obdrželi pro informaci materiál, který popisuje tři materiály ze sociální oblasti, 
které byly projednávány na jednání zastupitelstva kraje dne 10. 11. 2009.

5. Informace o zálohovém financování
Jiří Bína informoval, že v předchozích dvou letech byla na zastupitelstvu kraje při schvalování 
rozpočtu schválena také dotace pro poskytovatele sociálních služeb. Jedná se o tzv. zálohovou 
dotaci, která organizacím pomohla na začátku roku, než obdržely finanční prostředky z MPSV.

Usnesení 036/07/2009/Kspp
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o zálohovém financování a
doporučuje
předložit na jednání zastupitelstva kraje návrh na zálohové financování sociálních služeb.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Diskuze, různé
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 25. února 2010, od 10.00.

7. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Uchytilová dne 23. 11. 2009




